
J e g y z ő k ö n y v  

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési 

Bizottsága rendkívüli nyílt üléséről. 

 

A Bizottsági ülés helye: a Városháza gróf Andrássy Gyula termében (3980 Sátoraljaújhely, 

Kossuth Lajos tér 5.) 

 

A Bizottsági ülés ideje: 2023. augusztus 7. napján 10:00 órakor 

  

A Bizottság részéről megjelentek: 
Schweitzer Tamás bizottsági elnök 

Szőnyi István bizottsági tag 

Kracson Norbert bizottsági tag 

Pasztorniczky István bizottsági tag 

Suhanesz Péter bizottsági tag 

Jászter Beáta bizottsági tag 

Kőhalminé Bodnár Judit bizottsági tag 

 

Tanácskozási joggal meghívottak: 
Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Jánosi Attila, a Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály osztályvezetője 

 

Tanácskozási joggal megjelentek: 

Szamosvölgyi Péter polgármester 

Csernai Ferencné önkormányzati képviselő 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Jánosi Attila, a Városüzemeltetési és Közterület-felügyeleti Osztály osztályvezetője 

 

Jegyzőkönyvvezető: Komjáthy Krisztina Marianna 

 

Schweitzer Tamás bizottsági elnök: köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a 

Városüzemeltetési Bizottság határozatképes, mert 7 tagból 7 tag jelen van, egyben az ülést 

megnyitotta. Tájékoztatta a megjelenteket a rendkívüli ülés okáról, Polgármester úrnak vannak 

észrevételei, javaslatai a forgalmi rend kialakításával kapcsolatosan, ezért került összehívásra a 

rendkívüli ülés. Az előterjesztések szóban kerültek ismertetésre, előterjesztő Polgármester úr, 

ezért átadta neki a szót.   

 

Az ülés tervezett napirendjét a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza. 

 

Napirend:  

 

Előterjesztés bizottsági hatáskörbe tartozó forgalmi rend felülvizsgálatára 

(szóban) 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 
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Szamosvölgyi Péter polgármester: köszöntötte a megjelenteket. Három korábbi 

előterjesztéssel kapcsolatosan van észrevétele, javaslata. 

 

1. Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő- testülete Városüzemeltetési 

Bizottsága 35/2023. (VII. 18.) határozatának visszavonása 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: a Városüzemeltetési Bizottság 2023. július 18. napján 

megtartott ülésén megszavazta a Sátoraljaújhely, Balassi Bálint utca Városi Uszodához közeli 

szakaszán a forgalom számára megnyitott zajvédő fal helyén lévő útszakaszon a gépjármű 

behajtást korlátozó tábla kihelyezését, és az útszakasz lánccal történő lezárását. Az érintett 

útszakaszon folyó építési munkálatok hamarosan befejeződnek. A KRESZ tábla beszerzése és 

annak kihelyezése nem indokolt, mivel a munkálatok rövidebb idő alatt véget érnek. A Városi 

Uszoda építésének kivitelezőjével (ZÉG Kft.) egyeztetve, három hét áll rendelkezésükre, hogy 

az ideiglenesen megnyitott útszakaszon a nehéz építőanyagokat beszállítsák, azaz 2023. 

augusztus 31-ig használják az átjárót. 2023. augusztus 31. után a zajvédő fal visszakerül az 

eredeti állapotába, ezek alapján a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő- testülete 

Városüzemeltetési Bizottsága 35/2023. (VII. 18.) határozatának visszavonása indokolt.  

 

Kracson Norbert bizottsági tag: megkérdezte, hogy 2023. augusztus 31. után a Balassi utcán 

keresztül fogják-e szállítani a nehéz építőanyagokat a tehergépjárművek. A Balassi utca 

útburkolata a közelmúltban került felújításra, de az állapota már romlik. A lakók is kérték a 

tehergépjárművektől történő mentesítést az utcában. Egyeztetett a ZÉG Kft. vezetőségével, 

akiktől azt az információt kapta, hogy a lánc kihelyezése nem akadály, de a tábla kihelyezését 

a Közúttal szükséges egyeztetni. 

 

Kőhalminé Bodnár Judit bizottsági tag: nem az uszoda építési munkái ellen szól, hanem azt 

szeretné és a környéken lakók is, hogy az ideiglenesen megnyitott átjárót csak az építkezésen 

dolgozó gépjárművek használják, mert ebből a célból került megnyitásra a zajvédő fal, nem a 

személygépjármű forgalom részére. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: az elhangzott érvek alapján módosítja a javaslatát, tehát 

2023. augusztus 31-ig az adott útszakasz maradjon úgy, ahogy jelenleg van, 2023. augusztus 

31. után a közúti jelzőtábla és a lánc kihelyezését javasolja. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Schweitzer Tamás bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Városüzemeltetési Bizottság átruházott 

hatáskörben járuljon hozzá a Sátoraljaújhely, Balassi Bálint utca Városi Uszodához közeli 

szakaszán, az elkerülő utat elválasztó, jelenleg építési forgalom számára megnyitott zajvédő fal 

helyén lévő útszakaszhoz gépjármű behajtást korlátozó tábla, valamint hétvégeken az adott 

útszakaszt lezáró lánc kihelyezéséhez 2023. augusztus 31. napjától. 

 

S z a v a z á s : a Városüzemeltetési Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja, 7 igen 

szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 
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Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Városüzemeltetési Bizottsága 

39/2023. (VIII.7.) határozata 

forgalmi rend kialakításáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési Bizottsága 

35/2023. (VII.18.) számú határozata az alábbiak szerint módosul: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési Bizottsága 

átruházott hatáskörben hozzájárul a Sátoraljaújhely, Balassi Bálint utca Városi Uszodához 

közeli szakaszán, az elkerülő utat elválasztó, jelenleg építési forgalom számára megnyitott 

zajvédő fal helyén lévő útszakaszhoz gépjármű behajtást korlátozó tábla, valamint hétvégeken 

az adott útszakaszt lezáró lánc kihelyezéséhez 2023. augusztus 31. napjától. 

 

 

2. Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő- testülete Városüzemeltetési 

Bizottsága 34/2023. (VII. 18.) határozatának visszavonása 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: a Városüzemeltetési Bizottság 2023. július 18. napján 

megtartott ülésén megszavazta a Sátoraljaújhely, Batsányi János – Rákóczi utca 

kereszteződésével szemben közlekedési tükör kihelyezését. A Batsányi utcáról történő kihajtást 

forgalom-biztonsági szempontból nem befolyásolja a közlekedési tükör kihelyezése, tekintettel 

arra, hogy a megállási látómező paraméterei lehetővé teszik a biztonságos kikanyarodást 

mindkét irányba. A Sátoraljaújhelyi Rendőrkapitányság állásfoglalása szerint sem indokolt a 

közlekedési tükör kihelyezése az érintett útszakaszhoz. Az elmondottak alapján a 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő- testülete Városüzemeltetési Bizottsága 

34/2023. (VII. 18.) határozatának visszavonása indokolt.  

 

Kracson Norbert bizottsági tag: megkérdezte, hogy a rendőrkapitány küldte-e az 

állásfoglalást. 

 

Szamosvölgyi Péter polgámester: a Közlekedési Osztály küldte. 

 

Kracson Norbert bizottsági tag: megkérdezte, hogy a Bem-Rákóczi utca kereszteződéshez 

kihelyezett közlekedési tükör is visszavonásra kerül-e. 

 

Jánosi Attila osztályvezető: a tükör visszavonása nem tervezett. Sáfrányos György alezredes 

úrral, a Közlekedési Osztály vezetőjével szóbeli egyeztetés alapján megerősítést nyert, hogy 

nem indokolt a Bem-Rákóczi utca kereszteződéshez kihelyezett közlekedési tükör  

visszavonása. 

 

Pasztorniczky István bizottsági tag: megkérdezte, hogy mennyibe kerül egy darab 

közlekedési tükör. 

 

Jánosi Attila osztályvezető: százezer forintot is meghaladja egy darab közlekedési tükör 

beszerzési ára. 

 

Pasztorniczky István bizottsági tag: a tükör kihelyezést támogatta, a visszavonást is 

támogatja, kompromisszumos megoldást kell találni. Emlékezete szerint van egy 

sebességkorlátozás tábla a kishatár átkelő előtti útszakaszon.  
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Kracson Norbert bizottsági tag: van kihelyezve tábla, de azt feloldja a Thaly Kálmán utcánál 

lévő tábla. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Schweitzer Tamás bizottsági 

elnök szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Városüzemeltetési Bizottság döntsön a 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési Bizottsága 

34/2023. (VII. 18.) számú határozatának visszavonásáról. 

 

S z a v a z á s : a Városüzemeltetési Bizottság szavazáskor jelen lévő 7 tagja,  6 igen 

szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Városüzemeltetési Bizottsága 

40/2023. (VIII.7.) határozata 

forgalmi rend kialakításáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Városüzemeltetési Bizottsága döntött 

arról, hogy a 2023. július 18-án kelt, 34/2023. (VII. 18.) számú határozatát visszavonja. 

 

 

3. Sátoraljaújhely, Fasor utca „Megállni tilos” közúti jelzőtábla kihelyezése „Kivéve 

engedéllyel” kiegészítő táblával 

 

Schweitzer Tamás bizottsági elnök: Sátoraljaújhely Város Polgármestere a hozzá érkezett 

lakossági kérelmek alapján, az alábbiakat terjeszti elő. Sátoraljaújhely, Fasor utcában lakók 

jelzése alapján a szomszédos Continental Dohányipari Zrt. munkavállalói a Fasor utcában 

állnak meg, és sok esetben akadályozzák az ott lakók számára a parkolást. Tekintettel arra, hogy 

a Sátoraljaújhely, Fasor utcában lakók parkolásának biztosítása, ingatlanuk megközelítése 

gépkocsibejárón keresztül nem megoldott, a parkolás szabályozása céljából közúti jelzőtábla 

kihelyezése javasolt. Egyeztetett Polgármester úrral az ülés előtt, mely megbeszélésen 

időkorlátot tartalmazó „Megállni tilos” „Kivéve engedéllyel” tábla kihelyezésével kapcsolatban 

született javaslat, ami nem a teljes útszakaszra vonatkozna, hanem négy-öt autónyi 

parkolóhelyre. Az engedélyek nem rendszám alapján kerülnének kiadásra, hanem valamilyen 

más jogcím szerint, melyre megoldást kell találni. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: A dohánygyár körül kialakult helyzet teljes mértékben 

abból adódik, hogy az autóval munkába járó dolgozók megpróbálnak a számukra 

legegyszerűbb, legkedvezőbb helyen parkolni. A MÁV-tól bérelt parkoló körülbelül száz autót 

képes befogadni, körülbelül ennyi ember dolgozik egy műszakban. A közelmúltban a gyár 

közvetlen környékén teljesen bedugult az autóforgalom, a zárt parkolóban pedig mindössze 6 

db autó parkolt. Megkereste a dohánygyár igazgatóját és kérte, szerezzen érvényt a saját 

szabályaiknak. A dohánygyár a környéken a legtöbb cafeteriát fizető munkahely, joggal kérheti 

az igazgató a dolgozókat a kérések betartására. A korábbi intézkedések megtörténte után úgy 

tűnik, hogy a Mező utca parkolási helyzete jelenleg rendben van. Lakossági jelzés érkezett a 

Fasor utcából a parkolással kapcsolatosan. A ház előtti parkoló nem az ingatlan tulajdonosé. 

Budapesten például van, aki kétszáz méterre parkol a lakásától. Nem feltétlenül a ház előtt kell 

parkolni, nincs megváltott hely senki számára. Kompromisszumos megoldást javasol, 

időkorláttal ellátott „Megállni tilos” „Kivéve engedéllyel” tábla kihelyezését négy-öt autónyi 

útszakaszra. A lakó nem feltétlenül a háza előtt tud parkolni, de elvárható, hogy az általa lakott 

utcában legyen legalább egy hely. 
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Pasztorniczky István bizottsági tag: megkérdezte, hogy nem lehet-e úgynevezett tárcsás 

parkolási módszert kitalálni, ami korlátozza a parkolás idejét. Például amikor valaki leparkol, 

onnan számítva körülbelül két óra szabad parkolási idővel rendelkezik, amellyel kapcsolatos 

jelzést a szélvédőre ki lehet tenni. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: kérte, hogy most ne döntsenek, hanem a következő 

bizottsági ülésen kerüljön újra napirendre az ügy, valamint helyszíni szemle lefolytatását kérte, 

és ígéretet tett, hogy a dohánygyár igazgatóját ismét megkeresi. 

 

Csernai Ferencné önkormányzati képviselő: megköszönte Polgármester úrnak, hogy sikerült 

a Mező utcában a parkolási ügyet megoldani, mert nem volt helyénvaló, hogy sok esetben a 

hulladékszállítás sem zajlott problémamentesen a gépjárművek szabálytalan parkolása miatt. 

Kérte a Fasor utcában is megoldani a parkolási témát. Sokan utaznak vonattal, távolsági 

autóbusszal úgy, hogy a vasútállomáson illetve a közelében hagyják az autójukat. A 

dohánygyári dolgozók miatt viszont korlátozni kell a parkolást a gyár környékén. A 

precedenstől tart, mert városszerte probléma a parkolás, történetesen a Korányi lakótelepen, de 

a Dózsa György utcáról is jelezték, hogy nem tudnak a saját házuk előtt parkolni, a Rákóczi 

utcán pedig állandó gondot jelent. Olyan megoldást kell találni, ami az ottlakóknak megfelel, 

precedens nem teremtődik vele. Az időkorlátot jó megoldásnak tartja. 

 

Pasztorniczky István bizottsági tag: a korábbi bizottsági ülésen már felvetette, hogy a MÁV-

ot meg kellene keresni a P+R parkoló létesítése céljából. Saját maga is vonattal utazik úgy, 

hogy otthagyja autóját a vasútállomásnál. 

 

Kracson Norbert bizottsági tag: a körzetében lakó választópolgártól, az Árpád utcáról kapta 

az információt, hogy a szennyvízderogációs munkák miatt nem tudott a saját háza előtt, illetve 

az utcájában parkolni, ezért a Vasvári Pál utca mögött, a lakótelepen parkolt, ami miatt egy 

Vasvári Pál utcában lakó polgár levelet írt neki. Több választópolgártól is érkeztek hozzá 

jelzések a parkolási problémák miatt. Mindenkinek tudomásul kell venni, hogy saját 

parkolóhelye senkinek nincs. Kérte a lakókat, hogy békés úton próbáljanak megegyezni 

egymással a parkolóhelyeket illetően. Javasolta, hogy kapjanak értesítést a képviselők a 

városüzemeltetési ügyekről. Az általa javasolt, a Batsányi János-Rákóczi utca 

kereszteződéséhez közlekedési tükör kihelyezésével kapcsolatosan kérte, hogy legközelebb a 

hasonló eseteknél előbb kerüljön megkérésre a szakhatóságok véleménye, állásfoglalása, majd 

azt követően kerüljenek a bizottság elé a javaslatok. Most sem érti, hogy a korábbi tükör 

kihelyezéséhez miért nem kellett rendőrségi állásfoglalás. Kérte, hogy rendszeresen kerüljön 

kikérésre a rendőrség véleménye.  

 

Schweitzer Tamás bizottsági elnök: várja a közös helyszíni szemlét az autóvizsgáztatókkal, 

oktatókkal, akik segíteni fognak a város közlekedési, forgalmi rendjének felülvizsgálatában. 

Megkérdezte jegyző úrtól, hogy a Fasor utcai parkolással kapcsolatosan korábban hozott 

határozatot nem kell-e visszavonni. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: nem kell visszavonni, mert nem került elfogadásra az előterjesztés. 

 

Szőnyi István bizottsági tag: a Korányi u. 10. szám alatti társasház előtt tíz darab parkolóhely 

került kialakításra, de az ott lakók nem tudnak oda parkolni, mert mások elfoglalják a helyet. 

Egy közeli vendégház két parkolóval hirdeti magát, melyek nem másak, mint a Korányi u. 10. 

szám előtt lévő parkolóhelyek. Viták vannak a lakók között a parkolás miatt. Kérte Jánosi Attila 

osztályvezető urat, hogy tartsanak helyszíni szemlét. 
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Jánosi Attila osztályvezető: nincs olyan, hogy magánparkoló illetve parkolóhely megváltás. 

 

Csernai Ferencné önkormányzati képviselő: akik a rendelőbe mennek, rájöttek, hogy ha nem 

találnak parkolóhelyet a rendelő közvetlen közelében vagy a Mártírok útján, lemennek a 

Korányi utcára parkolni, valamint a „keriben” tanító pedagógusok is ott parkolnak, mert van 

kulcsuk az egyik Kazinczy utcára nyíló ingatlan kapujához, és ott át tudnak menni az udvaron. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: a város úthálózata már nem bírja el azt a sok autót, ami a 

városban található, a parkolóhelyek száma sem alkalmas erre. Az Árpád utcán van egy két-

három hektáros terület, ahol parkolót lehetne kialakítani, zúzott kővel, kis ráfordítással. 

Viszonylag közel van a belvároshoz. Megkérte Jánosi Attila osztályvezető urat, hogy szemlélje 

meg a területet, négyzetméter alapján meg kell terveztetni, hogy hány darab személygépkocsi 

fér el ott. Előbb-utóbb a teljes forgalmi rendet át kell alakítani Sátoraljaújhelyben. Meg kell 

nézni, hogy más, hasonló településen hogyan működik, nem szégyen mástól tanulni. Olyan 

közlekedési rendet kell kialakítani Sátoraljaújhelyben, ami legalább tíz évig használható. 

Magyarországon több olyan városban az emberek ott álnak meg az autójukkal, ahol szabad 

parkolóhelyet találnak, legyen az akár háromszáz méterrel odébb a lakásuktól. 

 

Pasztorniczky István bizottsági tag: javasolta a lakosság bevonását a forgalmi rend 

felülvizsgálatába. 

 

Schweitzer Tamás bizottsági elnök: nem tartja jó ötletnek, mert káosz lenne belőle, mindenki 

a saját érdekét nézné. Csak a szakemberekkel egyeztetve kell a forgalmi rendet felülvizsgálni.  

 

Jászter Beáta bizottsági tag: a mindennapokban állandó téma a klíma, környezetvédelem. 

Szemléletformálásra van szükség. Nem kell apró dolgokért a lakáshoz közel található üzletbe 

autóval menni. A nagybevásárlásokat az emberek a bevásárló központokban bonyolítják le, 

melyekhez tartoznak kialakított parkolóhelyek. Korábban mikor épültek a bérházak, húsz 

lakáshoz négy garázs épült, bár annyi autó sem volt. Most egy családban akár két-három autó 

is van. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: kérte Jánosi Attila osztályvezető urat, hogy menjen ki 

szakemberekkel az Árpád utcára és mérjék fel a területet a parkolóhelyek kialakításához. 

Megkérdezte, hogy kerüljön-e kialakításra autóbuszoknak parkolóhely. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: szükség van autóbusz parkolóhelyek kialakítására is, hiszen a 

turisták száma még növekedni fog azáltal, ha elkészül a kötélhíd. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: kérte, hogy 2023 őszétől kerüljenek megtartásra 

informális bizottsági ülések szakemberek bevonásával. 

 

Kracson Norbert bizottsági tag: megkérdezte, hogy az Árpád utcai parkoló kialakítással 

kapcsolatos helyszíni szemlére kaphat-e meghívást. 

 

Schweitzer Tamás bizottsági elnök: természetesen mindenki részt vehet a helyszíni szemlén. 

 

 

A Városüzemeltetési Bizottság megtárgyalta a Sátoraljaújhely, Fasor utca „Megállni tilos” 

közúti jelzőtábla kihelyezése „Kivéve engedéllyel” kiegészítő táblával kapcsolatos, előző 

bizottsági ülésen hozott határozatát, de döntés nem született, ezért Szamosvölgyi Péter 
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polgármester úr felkérte a Városüzemeltetési Osztály vezetőjét, hogy vizsgálja meg a helyszínt 

a további egyeztetések és körülmények tisztázása érdekében. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés és vélemény nem hangzott el, Schweitzer Tamás 

bizottsági elnök megköszönte a bizottsági tagok munkáját és a nyílt ülést 10 óra 41 perckor 

bezárta. 

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

Jászter Beáta sk. 

jegyzőkönyv-hitelesítő 

Schweitzer Tamás sk. 

bizottsági elnök 

 


